
 

 Comissió seguiment CASC ANTIC 
 
 

Data: 17 de gener de 2023 

Lloc:  Centre Cívic Convent Sant Agustí 

Hora:  18:30h 

Assistents: 

Presidenta:  

      

Consellers: 

Andrés Perez( Bcn Comú - Conseller Casc Antic);; (C's); Jordi Callejo (ERC), . 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Natàlia Matesanz( Tdb-CascAntic) 

Assistents representants d’entitats: 

J. Jové (Fundació Comtal); A. Capdevila (Esquitx), A.Justo (AAVV Casc Antic), A. Martin (Col·lectiu 
Forat Vergonya), M. Alamenedo (CSPA).   

Veïnat a títol individual:  

- 

Ordre del dia: 

01. Proposta Contingut proper Consell de Barri del Casc Antic del 21 de febrer de 2023: 

- Punt Informatiu:  

- Punt Deliveratiu/Monogràfic:    Pla Acció del Pou de la Figuera 

 03. Torn obert de paraula per recollir propostes i/o recolzament a la proposta inicial.   

 

Es pot consultar l'acta del consell de barri anterior a:  

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/actes/acta_cb_casc_antic_
15nov22_002.pdf 

Desenvolupament de la sessió: 

- El conseller dona la benvinguda als membres de la comissió de seguiment. 
  

- S’informa que des de l’equip de govern es porta la proposta de poder incloure en el punt 
informatiu: les principals actuacions d’aquest mandat al barri i al Districte. 

 

Acta de: 



 

- En relació al Punt deliberatiu, s’aporta un recull dels temes tractats en els Consells de Barri 
d’aquest mandat, i els temes proposats en les comissions de seguiment que no s’han tractat 
en Consell de Barri (com a punt deliberatiu). 

 
05/11/19:  Pou de la Figuera i entorns 
13/10/20:  Presentació mesura de govern per afrontar els efectes produïts per la 

pandèmia. 
23/02/21:  Votació Vice-presidència i membres comissió seguiment 

Situació sòcio-econòmica del Casc Antic a partir de la COVID-19. 
08/06/21:  Pla de Desenvolupament Econòmic de Ciutat Vella 2021-2023. 
02/11/21:  Neteja al Casc Antic i nova contracta 
31/05/22:  La gent gran del Casc Antic. 
15/11/22:  Modificació Pla d’usos 
21/02/23:  Pla d’Acció Pou de la Figuera. 

Es demana als/les membres de la comissió de seguiment que facin aportacions per al punt 
deliberatiu: 

 
03 TORN OBERT DE PARAULA 

 
- A.J. comenta que el tema del turisme va en augment. Sembla que s’han fet 

apartaments turístics a sobre de la parada de metro d’Arc de Triomf. Cada vegada 
les veïnes estem més desposseïdes del barri. 
Ps. Lluis Companys continua sent un punt amb moltes queixes per acumulació de 
gent i sorolls. Tot i que sembla, que ha millorat en el que es refereix als grups de 
música i esportius. 
També el tema de les cannàbiques: tot el barri fa olor a cànnabis. Han aparegut 
moltes botigues: c/Rec amb Bonaire – c/ Calders amb Bonaire – Vidrieria. 
Hi ha molts veïns que demanden el porta a porta al barri. 

- CONSELLER: Aquest barri ha demanat molt el porta a porta. A la zona de Sant Pere 
ja tenen un servei similar de recollida. No està previst fer el porta a porta al Casc 
Antic. 

- A.M tal com estan els contenidors de desbordats, no sé si funcionaria el porta a 
porta. 

- A.C es podria tractar el tema de l’habitatge, havíem dit de parlar dels protocols de 
desnonament que s’han fet a Serv. Socials. 

- M.A. em sap molt greu el deteriorament del barri, a nivell de brutícia, de seguretat. 
Sobretot deixalles dels gossos, perquè la gent no ho recull. Jo, no goso dir-ho a 
ningú per por de la resposta de l’altre. Hi ha un deteriorament generalitzat. De la 
Neteja, l’ajuntament s’esforça, però està tot molt brut, falta una mica de consciència i 
de penalitzar aquestes actituds. 

- A.C Vau dir que hi havia uns observadors, que observaven els punts negres on es 
deixaven més deixalles. 

- M.A A Sant Pere més alt, hi havia papereres i es van retirar, perquè la gent hi 
deixava les deixalles. 

- A.M Jo proposo palar dels bancs i porteries del Pou de la Figuera, perquè ens sentim 
estafats amb el que s’ha posat. Jo us he defensat davant molts veïns. 



 

També vull comentar, que el col·lectiu del Forat de la Vergonya, no surt al pla d’acció 
i vam participar en les sessions participatives. 
Ens veu dir que hi havia els mateixos bancs, però no n’hi ha, sinó aquests cubs en 
els que no hi seu ningú. 
Les porteries que heu posat, son de “balonmano” i posa no ancorar en només dos 
punts, i estan així. 

- CONSELLER: no hi ha hagut la intenció d’enganyar a ningú, el projecte de les 
millores de la plaça es va presentar a la comissió de seguiment del Pla, on hi éreu 
molts de vosaltres, i allà hi vam veure el plànol i les fotos dels bancs, i es va aprovar. 
No és el mateix veure-ho en plànol que un cop instal·lat. 

- A.M i que passa amb les terrasses, que no tenen llicència i no es sancionen? El 
Nove-cinque té llicència per 2 taules i en té 4. I el antic Doble Zeroo també. 
El bar nina era l’únic que complia i ha tancat per amenaces. 

- CONSELLER: nosaltres tampoc estem satisfet amb el tipus de bancs que s’han 
posat a la plaça, però no és una estafa. 
Quan hem vist que aquest tipus de bancs i cubs no seran còmodes per a les veïnes, 
el Regidor ha demanat poder canviar algun d’aquests bancs. Això tindrà un cost i 
s’ha de valorar. 
Els bancs de formigó es van valorar perquè són més fàcils de mantenir i netejar, però 
som conscients que son més freds. 
El Regidor ha demanat canviar-ho i que no suposi una gran despesa. 
Les porteries es va veure que estaven molt a prop i es van enretirar, tot i que tenien 
la certificació tècnica de seguretat. 
Hi ha hagut coses que no ens han agradat, hi ha hagut errors. Valorem alternatives 
per a fer un entorn més còmode. 
El canvi d’orientació de les porteries es per a compatibilitzar diversos usos i esports, i 
facilitar l’ús de la tarima. 
En relació a les terrasses, la gent incompleix i paga les multes i continua incomplint. 

- A.M a l’acord del Forat no es permetien les terrasses. Es va acordar acabar la lluita 
veïnal amb aquest compromís. 
Al nove-cinque se li va donar llicència quan estava incomplint. 

- A.C hi hauria d’haver una valoració alhora de renovar o donar llicencies. 

Si tots hi estem d’acord podem tractar aquest tema com a punt deliberatiu del Consell de Barri, 
fer com una comissió de seguiment del Pla més amplia. Fent una devolutiva de totes les 
accions que s’estan desplegant dins del marc del Pla d’Acció: compra local Jaume Giralt, 7 – 
dinamització plaça – ACOL. 

S’Acorda tractar el tema: Pla d’Acció del Pou de la Figuera 

En el punt informatiu: 

- Balanç de Mandat 
- Terrasses: procediment sancionador: normativa, supòsit de retirada de llicència, 

expedients oberts 
- Solar Muntanyans 
- Obres: Mestres Casals Martorell 



 

Es tanca sessió a les 19:30h.  

    

    

.  


